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Neuvottelu 

1. Puheenjohtaja avaa neuvottelun 
 
Neuvottelujen teemana ovat hyvinvointialueen ja kunnan yhteistyön rakenteet. 
Neuvottelujen tavoitteena on todeta hyvinvointialueen ja kunnan keskeiset 
yhteistyön rakenteet ja käydä niistä tilannekuvakeskustelu.  
 
Laki hyvinvointialueesta 14 §: Hyvinvointialueen ja kuntien neuvottelu 
Hyvinvointialueen ja sen alueen kuntien on neuvoteltava vähintään 
valtuustokausittain tehtäviensä hoitamiseen liittyvästä yhteistyöstä, tavoitteista 
ja työnjaosta. Neuvottelussa voidaan sopia ainakin yhteistyön edellyttämistä 
yhteistoimintarakenteista, toimintamalleista sekä yhteistyön edellyttämästä 
tiedonkulusta. 
 
Neuvotteluista laadittiin muistio, johon kirjattiin tapaamisessa esille nousevat 
yhteistyörakenteisiin liittyvät ongelmat ja haasteet sekä yhteistyörakenteisiin 
liittyvät asiat, joista on tarkoituksenmukaista sopia tarkemmin erikseen.  
 

2. Kunnan luottamushenkilöjohdon ja viranhaltijajohdon edustajien 
avauspuheenvuorot 
 
Kaupunginhallituksen puheenjohtaja Jussi Patinen esitti puheenvuoron 
kaupungin luottamushenkilöjohdon puolesta.  
 
• Hyvinvointialueen kanssa tehtävä yhteistyö on kehittynyt kahden vuoden 

aikana. Esimerkiksi opiskeluhuollon toimivuudesta oli aluksi epäilyksiä, mutta 
nyt psykologipalvelujen tilanne on kohentunut. Lisäksi kaupungin ja 
hyvinvointialueen vastinparit ovat löytyneet. Asukkaiden on edelleen vaikea 
hahmottaa, kuka minkäkin palvelun tuottamisesta vastaa. Tästä syystä 
asukkaat antavat palautetta kuntaan, jos hyvinvointialueen palvelut eivät 
toimi toivotulla tavalla.  

• Lohjan kaupungin näkemyksen mukaan keskeisimpiä yhteistyön 
ajankohtaisia teemoja ovat TE-palvelujen parissa tehtävä yhteistyö sekä 
sote-kiinteistöjen vuokrasopimuksiin liittyvät kysymykset. Lisäksi Lohjalla on 
puhututtanut Ankkuri-toiminnan tulevaisuus.  

 

 



Kaupunginjohtaja Pasi Perämäki piti puheenvuoron kaupungin viranhaltijajohdon 
puolesta.  

• Yhteistoimintamalleja tulevalle valtuustokaudelle olisi hyvä miettiä jo nyt. 
Lohjan kaupungin näkemys on, että erityisesti hyvinvoinnin ja terveyden 
edistämisen tavoitteita tulisi rakentaa pidemmälle tarkastelujaksolle.  

• Asukkaille suunnattu viestintä erityisesti palveluohjaukseen liittyen vaatii 
yhteistyötä kaupungin ja hyvinvointialueen välillä. 

• Lohjan kaupungilla on valmius käynnistää pilotteja esimerkiksi TE-toiminnan 
yhteistyön ja ammatinharjoittajalääkäritoiminnan osalta.  

• Lohjalla investoidaan joukkoliikenteeseen, ja tämän osalta toivottaisiin 
keskustelua siitä, miten uusia yhteyksiä voitaisiin sovittaa paremmin 
hyvinvointialueen palveluverkkoon.  
 

3. Hyvinvointialueen luottamushenkilöjohdon edustajan avauspuheenvuoro 
 
Aluehallituksen puheenjohtaja Mia Laiho esitti puheenvuoron hyvinvointialueen 
luottamushenkilöjohdon puolesta. 
 
• Kaupungin ja hyvinvointialueen välisten yhteistyörakenteiden tulee jatkoa 

ajatellen olla mahdollisimman selkeitä.  
• Työllisyyspalvelujen osalta tiiviimmän yhteistyön tarve on noussut vahvasti 

esille myös muiden kuntien valtuustokausittaisissa neuvotteluissa.  
 

4. Yhteistyön rakenteet ja ennakkotehtävä 
 
Todettiin ennakkomateriaali. Puheenjohtaja avasi keskustelun hyvinvointialueen 
ja kunnan välisistä yhteistyörakenteista.  
 
Keskustelussa todettiin seuraavaa:  
 
• Pitkäaikaistyöttömien työllisyyttä edistävät palvelut ovat hyvinvointialueen 

kannalta tärkeä palvelujen kehittämisen kohde. Toisaalta hyvinvointialueen 
nykyiset palvelut palvelevat tätä asiakasryhmää jo nyt laajalti. TYM-sopimus 
on menossa pian allekirjoitukseen. Terveysasematoiminnan osalta Lohjalla on 
hyvinvointialueen matalimmat takaisinsoiton viiveet. Hyvinvointialue on 
ottamassa digitaalisen asioinnin palvelut käyttöön kevään 2025 aikana, ja 
tällä pyritään edelleen sujuvoittamaan asiointia. Karjalohja-Sammatti-Pusula-
alueen palveluverkon osalta suunnitellaan aktiivisesti, miten palvelut 
turvataan. Alueelle toivotaan ammatinharjoittajalääkäritoimintaa. Pusulan 
alueen lähiterveysasemakonsepti olisi suunnitelmien mukaan menossa tämän 
vuoden aikana aluehallituksen päätettäväksi.  

• Ankkuri-toimintaa halutaan jatkaa myös tulevaisuudessa.  



• Kaikki entiset yhteistyörakenteet pelastustoimen kanssa ovat edelleen 
olemassa. Väestönsuojeluun liittyen tullaan muodostamaan uusi 
yhteistyörakenne, ja tämän osalta ollaan myöhemmin yhteydessä.  

• TE-palvelujen parissa työskentelevät ammattilaiset toivovat erityisesti, että 
asiakkaita saataisiin tarpeen mukaan tehokkaasti ohjattua hyvinvointialueen 
palvelujen pariin.  

• Kaupunki toivoo lisäksi yhteistyötä hyvinvointialueen kanssa joukkoliikenteen 
kehittämisen osalta.  
 

5. Muut asiat 
 

• Lohjan kaupunki ehdotti yhteistä tapaamista työllisyysalueen ja 
hyvinvointialueen välillä. Lisäksi Lohjan kaupunki esitti toiveen uudesta 
tapaamisesta hyvinvointialueen ja kaupungin viranhaltijajohdon ja 
luottamushenkilöjohdon välillä. 
 

• Tarkempi neuvottelu alueen Ankkuri-toimijoiden kanssa on tarkoitus 
järjestää alkuvuoden aikana. 
 

6. Neuvottelujen päätös 
 
Puheenjohtaja päätti neuvottelun.  

 


